
Specjaliści dyskutowali o narkomanii | 1

Tekst pochodzi ze strony www.swietokrzyskie.pro Specjaliści dyskutowali o narkomanii | 1
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Specjaliści dyskutowali o narkomanii

Przedstawiciele sądów, prokuratur, policji, kuratorium oświaty, organizacji pozarządowych
naszego województwa oraz eksperci Krajowego Biura ds. Przeciwdziałania Narkomanii,
uczestniczyli dziś w Kielcach w panelu dyskusyjnym. Gościem spotkania był członek Zarządu
Województwa Jan Maćkowiak

Jak zaznaczył Wojciech Żelezik, w naszym kraju istnieje kilka programów profilaktyki
selektywnej, które z powodzeniem można wykorzystać zamiennie ze środkami karnymi. –
Nasze prawo dopuszcza taką sytuację, lecz jest ona w praktyce rzadko stosowana. Stąd
propozycja przedyskutowania tej kwestii na szerokim forum – dodał zastępca dyrektora
Departamentu Ochrony Zdrowia Urzędu Marszałkowskiego.
Jan Maćkowiak, członek Zarządu Województwa podkreślił, że współczesna cywilizacja
otwiera przed młodzieżą ogromne możliwości, ale jednocześnie niesie wiele zagrożeń. – 
Jednym z nich jest właśnie narkomania. Zadaniem różnych środowisk – rodziców,
nauczycieli, organizacji zajmujących się uzależnieniami, policji oraz sądów – jest
wypracowanie właściwego systemu postępowania nie tylko wobec tych osób, którym
zdarzyły się jednorazowe “przygody” z narkotykami, ale także uzależnionych od narkotyków
– mówił Jan Maćkowiak.
O wprowadzonych w ustawie zmianach o przeciwdziałaniu narkomanii informowała Barbara
Wilamowska, koordynator Ministra Sprawiedliwości ds. Krajowego Programu
Przeciwdziałania Narkomanii. – Art. 48 wcześniejszej ustawy, mówiący o posiadaniu
niewielkiej ilości narkotyków na własny użytek, zostawiał “furtkę” dla przestępczości
zorganizowanej. Każdy mógł się wybronić podając ten argument, co utrudniało pracę
organom ścigania. Obecnie, w świetle przepisów prawa, posiadanie nawet znikomej ilości
narkotyków jest przestępstwem. Kusząco, ze względów statystycznych, wyglądają
zestawienia dotyczące stuprocentowej wykrywalności takich przestępstw, ale nie o to
ustawodawcom chodziło -wyjaśniała Barbara Wilamowska. Jak dodała, osadzanie osób
uzależnionych w zakładach karnych nie doprowadzi do zwalczenia przestępczości
zorganizowanej związanej z handlem narkotykami. – Ustalenia prawne wskazują pewne
rozwiązania, z których wymiar sprawiedliwości powinien umiejętnie korzystać. Taką
możliwość daje np. art. 72 ustawy. – zaakcentowała koordynator.
W kolejnych punktach panelu omówione zostały zagadnienia wdrażania projektów
profilaktyki selektywnej, realizowane na terenie naszego kraju i województwa: “TOPIC II”,
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“Candis” oraz “FreD Goes net”. Ich głównym założeniem jest skoncentrowanie się na
zagrożonych grupach osób, które cechuje wysoka podatność na uzależnienie od narkotyków.
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